

香港進出口貨物分類表（協調制度）

2026 年修改部分

Hong Kong Imports and Exports Classification List (Harmonized System)

2026 Amendments

香港進出口貨物分類表（協調制度）

2026 年修改部分

Hong Kong Imports and Exports Classification List (Harmonized System)

2026 Amendments

香港進出口貨物分類表（協調制度）每年均會根據國際規定，以及貿易和技術方面的重大改變，作出修改。

將於 2026 年 1 月 1 日起生效的 2026 年修改部分涉及 3 個貨物項目，包括化學產品、電話機和釣魚杆。修改後的內容已刊載於 2025 年 11 月 14 日出版的香港特別行政區政府憲報。

進出口人士於 2026 年 1 月 1 日或以後裝運的進出口貨物，必須按照經修改的分類表報關。

有關 2026 年貨物分類的修改部分，載列於表一。

有關 2026 年國家／地區分類的修改部分，載列於表二。

如欲查詢，請聯絡政府統計處貿易分類組（電郵：trade-declaration@censtatd.gov.hk）。

The Hong Kong Imports and Exports Classification List (Harmonized System) (HKIECL) is amended annually to take account of international requirements and significant changes in trade pattern and technology.

Amendments in 2026, which will take effect as from 1 January 2026, involve 3 commodity items, including chemical products, telephone sets and fishing rods. The amendments were published in the Government of the Hong Kong Special Administrative Region Gazette on 14 November 2025.

Importers and exporters are reminded that import and export declarations for shipments on or after 1 January 2026 must be completed in accordance with the amended classification.

Amendments in 2026 in respect of commodity classification are listed in Table 1.

Amendments in 2026 in respect of classification of countries/territories are given in Table 2.

For enquiries, please contact Trade Classification Section of the Census and Statistics Department (E-mail: trade-declaration@censtatd.gov.hk).

表一
Table 1

2025				2026			
港貨協制 項目/分項/編號 HKHS Heading/ Subheading/Code	貨物名稱	Description	數量 單位 Unit of Quantity	港貨協制 項目/分項/編號 HKHS Heading/ Subheading/Code	貨物名稱	Description	數量 單位 Unit of Quantity
2811 2920	--- 三氧化二砷	--- Arsenic trioxide	公斤 KGM	2811 2920	--- 三氧化二砷（砒霜）	--- Arsenic trioxide	公斤 KGM
8517	電話機，包括蜂巢式網絡或其他無線網絡的智能電話及其他電話；其他傳送或接收聲音、圖像或數據的器具，包括有線或無線網絡的通訊器具（如局部或寬廣區域網絡），但項目 8443、8525、8527 及 8528 內的傳送或接收器具除外	Telephone sets, including smartphones and other telephones for cellular networks or for other wireless networks; other apparatus for the transmission or reception of voice, images or other data, including apparatus for communication in a wired or wireless network (such as a local or wide area network), other than transmission or reception apparatus of heading 8443, 8525, 8527 or 8528		8517	電話機，包括智能電話及其他用於蜂巢式網絡或其他無線網絡的電話；其他傳送或接收聲音、圖像或數據的器具，包括有線或無線網絡的通訊器具（如局部或寬廣區域網絡），但項目 8443、8525、8527 及 8528 內的傳送或接收器具除外	Telephone sets, including smartphones and other telephones for cellular networks or for other wireless networks; other apparatus for the transmission or reception of voice, images or other data, including apparatus for communication in a wired or wireless network (such as a local or wide area network), other than transmission or reception apparatus of heading 8443, 8525, 8527 or 8528	
8517 1	- 電話機，包括蜂巢式網絡或其他無線網絡的智能電話及其他電話：	- Telephone sets, including smartphones and other telephones for cellular networks or for other wireless networks:		8517 1	- 電話機，包括智能電話及其他用於蜂巢式網絡或其他無線網絡的電話：	- Telephone sets, including smartphones and other telephones for cellular networks or for other wireless networks:	
8517 14	-- 蜂巢式網絡或其他無線網絡的其他電話：	-- Other telephones for cellular networks or for other wireless networks:		8517 14	-- 其他用於蜂巢式網絡或其他無線網絡的電話：	-- Other telephones for cellular networks or for other wireless networks:	

2025

港貨協制 項目/分項/編號 HKHS Heading/ Subheading/Code	貨物名稱	Description	數量 單位 Unit of Quantity
8517 7910	--- 蜂巢式網絡或其他 無線網絡的電話用	--- Of telephones for cellular networks or for other wireless networks	公斤 KGM
8517 7930	--- 數字式程控電話或 電報轉換器具用	--- Of digital program-controlled telephonic or telegraphic switching apparatus	公斤 KGM
8517 7990	--- 其他	--- Other	公斤 KGM
9507 1000	- 釣魚杆	- Fishing rods	支 C62

2026

港貨協制 項目/分項/編號 HKHS Heading/ Subheading/Code	貨物名稱	Description	數量 單位 Unit of Quantity
8517 7910	--- 智能電話及其他蜂巢式 網絡或其他無線網絡的 電話用	--- Of smartphones and other telephones for cellular networks or for other wireless networks	公斤 KGM
8517 7990	--- 其他	--- Other	公斤 KGM
9507 1	- 釣魚杆：	- Fishing rods:	
9507 1010	--- 完整的釣魚杆	--- Complete fishing rods	支 C62
9507 1090	--- 零件及附件	--- Parts and accessories	公斤 KGM

表二

Table 2

2025

2026

<i>編號</i> <i>Code</i>	<i>國家/地區</i>	<i>Country/Territory</i>	<i>編號</i> <i>Code</i>	<i>國家/地區</i>	<i>Country/Territory</i>
CN	中國內地	The mainland of China	CN	中國內地	Chinese Mainland

修訂日期：2025 年 11 月 14 日

Last revision date: 14 November 2025